
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 10. maj 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 1708 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål S 1708:
”Når det har vist sig, at der er menneskelige og økonomiske fordele ved be-
handling med VNS (Vagus Nerve Stimulation), hvordan stiller ministeren sig så 
til at gøre brug af denne metode?”

Svar:
Jeg kan oplyse, at behandling af epilepsi med VNS er en specialiseret funktion
i Sundhedsstyrelsens specialeplan fra 2010. Det indebærer, at epilepsipatien-
ter, som vurderes at kunne have gavn af denne behandling, kan behandles på 
de sygehuse, som Sundhedsstyrelsen, efter ansøgning fra regionerne, har 
godkendt til at varetage denne specialiserede funktion.

Når regionerne og konkrete sygehuse nu har søgt om og er blevet godkendt til 
at varetage behandling med VNS, så regner jeg da også med, at man tilbyder 
behandlingen til de epilepsipatienter, som ud fra en faglig vurdering kan have 
nytte af behandlingen. 

Med venlig hilsen
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